
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 29. september 2023 stillet følgende spørgsmål 

nr. 757 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 757:  

”Vil ministeren redegøre for situationen i de øvrige fire regioner ved samme 

opgørelsesmetode som benyttet i opgørelsen for Region Midt, som kom den 27. 

september 2023, så opgørelserne er sammenlignelige?” 

 

Svar: 

Man skal altid tage det alvorligt, når der kommer udmeldinger fra en region, som den 

Region Midtjylland udkom med i slutningen af september. 

 

Opgørelsen fra Region Midtjylland satte fokus på kapacitetsudfordringerne, men som 

Region Midtjylland selv har gjort opmærksom på, er der en række usikkerheder 

forbundet med rapporten.  

 

Jeg hæfter mig ved, at en sundhedsøkonom og den tidligere formand for 

Lægeforeningen har udtalt, at der mangler nuancer i opgørelsens konklusioner, mens 

næstformanden for Danske Regioner har kaldt rapporten ”metodisk svag”.  

 

Jeg hæfter mig også ved, at næstformanden for Danske Regioner udtalte, at 

opgørelsen hverken giver regionerne et mere præcist eller bedre billede at agere på. 
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